
PROTOKÓŁ NR XXIV/2008 
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą 

z dnia 04 lipca 2008 roku 
 

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w dniu 4 

lipca 2008 roku w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Nowym 

Mieście nad Pilicą i trwała od godz. 10
00

 do godz. 13
50

. 

 

Obradom sesji przewodniczył p. Zbigniew Kacprzyk – Przewodniczący Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej otwierając sesję stwierdził na podstawie listy 

obecności /załącznik nr 1 do niniejszego protokołu/ prawomocność obrad. Na 

sali obecnych było 14 radnych na ustawowy skład liczbowy 15 radnych. 

 

W sesji udział wzięli: 
1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Barbara Gąsiorowska 

2. Sekretarz Miasta i Gminy   p. Zygmunt Bigos 

3. Skarbnik Miasta i Gminy   p. Ewa Bator 

4. Senator RP      p. Stanisław Karczewski 

5. Radny Powiatu Grójeckiego   p. Witold Wójcik 

6. Dyrektor Biura Senatora Karczewskiego p. Karolina Steczkowska 

7. Radny Powiatu Grójeckiego   p. Krzysztof Fiks 

8. Radca prawny UMiG    p. Marian Seweryn 

9. Kierownik Posterunku Policji   mł. aspirant Janusz Dobrosz 

10. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu miasta i gminy Nowe 

Miasto nad Pilicą wg załączonej listy obecności /załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu 

11. Mieszkańcy miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą. 
 

PKT 1 
Na sekretarza obrad radny p. Mirosław Binkiewicz zgłosił kandydaturę radnego 

p. Jana Olszaka, który wyraził zgodę. W głosowaniu kandydatury za – 14 na 

stan obecnych 14 radnych sekretarzem obrad został radny p. Jan Olszak. 

 

PKT 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą p. Zbigniew 

Kacprzyk poinformował, że wszyscy radni otrzymali proponowany porządek 

sesji i zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. Wnioski od 

radnych nie padły więc Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad trzech projektów uchwał w następujących sprawach tj. w 

sprawie odwołania Sekretarza Miasta i Gminy w związku z przejściem na 

emeryturę, w sprawie powołania Sekretarza Miasta i Gminy oraz w sprawie 



ustalenia zasad przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. Przystąpiono do głosowania w/w 

wniosku. W głosowaniu za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 na stan 

obecnych 14 radnych wniosek został przyjęty. Przewodniczący Rady Miejskiej 

p. Zbigniew Kacprzyk zarządził głosowanie nad proponowanym porządkiem 

obrad z uwzględnieniem wprowadzonych projektów uchwał. W głosowaniu za – 

14 na stan obecnych 14 radnych uchwalono porządek obrad w następującym 

brzmieniu: 

1. Wybór sekretarza obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji. 

4. Wystąpienia Przewodniczących Stałych Komisji Rady. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy za okres 

międzysesyjny. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie miasta i gminy na 2008 rok; 

b) procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów 

informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu; 

c) uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla 

powiatu grójeckiego i gmin powiatu“; 

d) odwołania Sekretarza Miasta i Gminy; 

e) powołania Sekretarza Miasta i Gminy; 

f) ustalenia zasad przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym 

Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. 

8. Interpelacje i zapytania. 

9. Wolne wnioski. 

 

PKT 3 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że protokół z poprzedniej sesji 

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i zapytał, czy są uwagi do 

protokołu. Uwag i zastrzeżeń do protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej 

nie zgłoszono, przystąpiono więc do głosowania nad przyjęciem protokołu 

z poprzedniej sesji. W głosowaniu za – 14 na stan obecnych 14 radnych przyjęto 

protokół z poprzedniej sesji. 

 

 



PKT 4 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Rady Miejskiej  

p. Król Ignacy poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła 

jedno posiedzenie w dniu 27 czerwca 2008 roku na którym zajmowała się 
następującymi sprawami: 

1. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 

2. Sprawy bieżące kierowane do komisji. 

Członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie procedury 

uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 

towarzyszących projektowi budżetu. Radny p. Stanisław Motyl zaproponował 

następujące poprawki do przedstawionego projektu uchwały: 

• w § 4 zapisać § 3 pkt.2 i 3 z poprzedniej uchwały w sprawie procedury 

uchwalania budżetu; 

• w § 11 pkt. 3 dokonać zapisu – odczytanie opinii Komisji Gospodarczo – 

Budżetowej dotyczących wniesionych poprawek oraz całości projektu 

budżetu. 

• W § 10 Burmistrz na sesji budżetowej może przedstawić projekt 

autopoprawek wraz z ich uzasadnieniem. 

Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali w/w propozycję. 
Zmiany w budżecie miasta i gminy przedstawiła Skarbnik Miasta i Gminy 

p. Ewa Bator informując o otrzymanych dotacjach oraz o przeniesieniach 

wydatków pomiędzy poszczególny podziałkami klasyfikacji budżetowej. 

Poinformowała również o zwiększeniu dotacji dla Miejsko – Gminnej Biblioteki 

Publicznej w kwocie 9000 zł. Członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali 

zmiany w budżecie. Członkowie komisja rozmawiali również na temat 

programu Rewitalizacji miasta w związku z tym że program przyjmowany był z 

wielkim szumem a nic z niego nie korzystamy i sformułowali wniosek w 

następującym brzmieniu: 

• Wniosek o napisanie projektu w ramach Programu Rewitalizacji Miasta 

na modernizację budynku Publiczne Szkoły Podstawowej w Nowym 

Mieście nad Pilicą (w uzasadnieniu można napisać, że np. sala 

gimnastyczna będzie wykorzystana do ćwiczeń aerobiku lub ćwiczeń 
rehabilitacyjnych dla wszystkich mieszkańców osiedla).  

Członkowie komisji zapoznali się również z projektem uchwały w sprawie 

uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla 

powiatu grójeckiego i gmin powiatu”. W/w projekt został zaopiniowany 

pozytywnie. 

Radny p. Dziurowicz Dariusz podczas posiedzenia Komisji podniósł problemem 

kanalizacji na osiedlu wojskowym z zapytaniem jak rozwiąże się ten problem 

zapychania rur i wypływania fekalii w piwnicach. Jest to poważna sprawa i 

prosi żeby nie zostawiać mieszkańców samych sobie. Przewodniczący Rady 

Miejskiej. Zbigniew Kacprzyk powiedział, że sam osobiście był przy 

czynnościach mających na celu udrożnienie rur. Na dzień dzisiejszy wszystkie 



rury są drożne. Tam jest problem taki, że woda opadowa również wpływa do 

studzienek kanalizacyjnych a w związku z tym, że przekrój tych rur jest mały to 

tworzy się ciśnienie i dlatego ta woda wypływa. Najprostszym rozwiązaniem 

byłoby odprowadzenie wody opadowej inną drogą niż kanalizacja. Fakt jest 

faktem że sprawa jest poważna i należy się nad tym zastanowić. Radny p. 

Dziurowicz stwierdził, że bardzo się cieszy że sprawą zajął się Przewodniczący 

osobiście a powinien się tym zająć Kierownik Zakładu Usług Komunalnych 

który nie robi nic w tym kierunku. Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z 

zaleceniami RIO po zakończonej kontroli. Członkowie komisji zapoznali się 
również z informacją w sprawie podniesienia stawek za wywóz śmieci.  

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej p. Dudek Teresa 

poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała jeden raz w 

dniu 30 czerwca 2008 roku na którym zajmowano się następującymi sprawami: 

1. Opiniowanie projektów uchwał przygotowanych na sesję Rady. 

2. Sprawy bieżące kierowane do komisji. 

Poinformowała że członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały w 

sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i szczegółowości 

materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. Zapoznali się z 

propozycjami Komisji Gospodarczo - Budżetowej do w/w projektu i je 

zaakceptowali. Zapoznali się również z projektami uchwał o których wspominał 

poprzednik i które również zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Członkowie Komisji zostali również poinformowani przez p. Burmistrz o 

projektach uchwał w sprawie odwołania sekretarza Miasta i Gminy p. Zygmunta 

Bigosa w związku z przejściem na emeryturę oraz o powołaniu Sekretarza 

Miasta i Gminy w osobie p. Małgorzaty Nowakowskiej z Grójca, która 

wcześniej zatrudniona była w Domu Kultury w Grójcu.  

Komisja zapoznała się również z zaleceniami RIO po zakończonej kontroli oraz 

z informacją w sprawie podniesienia stawek za wywóz śmieci. 

Radny p. Ryszard Lewecki zgłosił wniosek do Pani Burmistrz o wyrównanie 

drogi za murem klasztornym oraz wysypanie gryzu, w związku z tym, że 

mieszkańcy korzystają z tego przejazdu by ułatwić sobie dojazd do centrum 

miasta a droga ta jest prawie nieprzejezdna, są doły i należałoby się tym zająć, 
nie są to wielkie koszty trzeba wysypać tylko trochę gryzu i wyrównać. 
Z powodu wyczerpania porządku posiedzenie zakończono. 

 

Przewodniczący Komisji Oświatowo – Społecznej Rady Miejskiej w Nowym 

Mieście nad Pilicą p. Lech Staniszewski poinformował o posiedzeniu Komisji 

które odbyło się w dniu 23 czerwca 2008 roku. Poinformował o tematach które 

były poruszane na posiedzeniu tj. 

1. Opiniowanie projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny 2008/2009 

2. Zapoznanie się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję. 
3. Sprawy bieżące. 



Na posiedzeniu zostały przedstawione projekty organizacyjne szkół przez 

poszczególnych dyrektorów. Dyrektorzy przedstawili projekty organizacyjne 

szkół – projekty stanowią załączniki do protokołu Komisji. Przewodniczący 

Komisji po wysłuchaniu powyższego zapytał czy są jakieś sprawy które 

szczególnie nurtują dyrektorów. Dyrektor PSP w Nowym Mieście nad Pilicą p. 

Janina Wyszkowska powiedziała, że taką bolączką w jej szkole są liczne klasy 

pierwsze. Nauczyciel który nie wie jak by się starał nie dotrze do każdego 

dziecka indywidualnie. Zdaje sobie sprawę że zmniejszenie liczebności osób w 

klasie wiąże się z dodatkowymi kosztami bo trzeba utworzyć dodatkową klasę 
ale gdyby byłaby taka możliwość to bardzo by prosiła o zmniejszenie 

liczebności do 26 uczniów. 

Dyrektor Publicznego Gimnazjum p. Teresa Musiałowska prosiła o zatrudnienie 

psychologa w Gimnazjum. Motywowała to tym, że młodzież ma coraz więcej 

problemów z którymi sobie nie radzi a sam pedagog szkolny nie wystarczy. 

Wszyscy zostali wstrząśnięci ostatnim wydarzeniem tj. tragiczną śmiercią 
uczennicy Gimnazjum. Nikt nigdy by nie przypuszczał, że odbierze sobie życie. 

Dlatego też by nie dochodziło do takich wydarzeń to bardzo by prosiła o 

zatrudnienie psychologa. Następna sprawa to prośba o zmniejszenie grup na 

lekcjach w – f w Gimnazjum. 

Członkowie komisji zapoznali się z projektem uchwały w sprawie uchwalenia 

„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla powiatu 

grójeckiego i gmin powiatu”. Zapoznali się również ze zmianami w budżecie 

miasta i gminy, które przedstawiła Skarbnik Miasta i Gminy oraz z procedurą 
uchwalania budżetu. Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał członków 

Komisji z pismem ZUK w sprawie podwyżek za odbiór śmieci oraz 

poinformował o zaleceniach pokontrolnych RIO. 

 

PKT 5 
Burmistrz Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad Pilicą p. Barbara 

Gąsiorowska przedstawiła sprawozdanie za okres międzysesyjny tj. od 29 maja 

2008 roku do 04 lipca 2008 roku. 

1. W dniu 13.06.2008r. zostały otwarte oferty na budowę sieci 

wodociągowej z przyłączami we wsi Wierzchy i Sańborz. Wpłynęło 10 

ofert. Najdroższa oferta – 621.287,31zł. Wybrana została oferta 

najtańsza za kwotę 209.533,45zł przedstawiona przez Zakład Wodno – 

Kanalizacyjny ul. Zielona 6 w Skierniewicach. W dniu 27.06.2008r. 

została podpisana umowa z wykonawcą. 
2. W dniu 18.06.2008r. podpisano umowę z Przedsiębiorstwem Robót 

Drogowych Zaskórski i Wspólnicy, Spółka z o.o., ul. Opoczyńska 38,  

26-434 Gielniów na modernizację drogi transportu rolnego na gruntach 

wsi Nowe Łęgonice i Józefów. Odcinek drogi o długości 1050,00 mb. 

Wartość zadania brutto 175138,32 zł. Zadanie dofinansowane w 



wysokości 70.000,00zł z terenowego Funduszu Ochrony Gruntów 

Rolnych Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego. 

3. Rozstrzygnięto przetarg nr OKZS-34/2/0 – na „Remont i modernizację 
kuchni w Publicznej Szkole Podstawowej w Nowym Mieście nad Pilicą.  
Wpłynęła 1 oferta od Firmy Instalatorstwo sanitarne i ogrzewania Paweł 

Iwanicki Wólka Gostomska 49, 26-420 Nowe Miasto nad Pilicą. Koszt 

zadania wyniesie brutto 92.193,58zł. Podpisanie umowy nastąpiło w 

dniu 24.06.2008r. 

4. Rozstrzygnięto przetarg nr OKZS-341/3/08 na dowóz uczniów do szkół 

w gminie Nowe Miasto nad Pilicą. Wpłynęły dwie oferty: 

• oferta Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej Sp. Z o.o. z 

Grójca za kwotę brutto 25,50zł od ucznia w jedną stronę; 
• oferta Państwowego Przedsiębiorstwa Komunikacji 

Samochodowej w Skierniewicach Oddział Terenowy w Rawie 

Mazowieckiej za kwotę brutto 36zł od ucznia w jedną stronę. 
Wybrano ofertę za kwotę 25,50zł od ucznia w jedną stronę 
Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej Sp. z o.o. z Grójca ul. 

Laskowa 26. Podpisanie umowy nastąpi w dniu 10 lipca 2008r. 

5. W dniu 25.06.2008r. otwarto oferty na zadanie: Modernizacja drogi 

gminnej w miejscowości Nowe Łęgonice. Wpłynęły 4 oferty. Wybrano 

ofertę najtańszą przedstawioną przez Przedsiębiorstwo Robót 

Drogowych Zaskórski i Wspólnicy, Spółka z o. o., ul. Opoczyńska 38, 

Odcinek drogi o długości 1140,00 mb. 

6. W dniu 26.06.2008 r. został złożony w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Radomiu wniosek 

szczegółowy o pożyczkę w wysokości 600 tys. zł. na realizację II etapu 

przebudowy i rozbudowy oczyszczalni ścieków w Nowym Mieście nad 

Pilicą. 
7. W dniach 28 i 29 czerwca 2008r. odbyły się „Dni Nowego Miasta”, 

które były sponsorowane przez Mazowiecki Urząd Wojewódzki. 

Impreza odbyła się zgodnie z programem. Obecny był Marszałek 

Województwa Mazowieckiego p. Adam Struzik który objął honorowy 

patronat. 

8. W dniu 30. 06. 2008 r. został ogłoszony przetarg nieograniczony na 

remont budynku przedszkola, polegający na dostosowaniu pomieszczeń 
na przychodnię Senior przy ul. Ogrodowej 20 w Nowym Mieście nad 

Pilicą. 
Burmistrz Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska poinformowała również o 

spotkaniu w sprawie budowy drogi nr 728 , budowa tej drogi wydłuża się w 

związku z tym , że było bardzo dużo poprawek do projektu. Bardzo dużo 

wniosków i uwag wnieśli mieszkańcy ul. Warszawskiej bo a to nie było 

wjazdów ponaznaczanych do posesji, były złe kąty nachylenia i nie było 

ponaznaczanych miejsc parkingowych. W dniu 27 czerwca była również na 



spotkaniu z p. Wiceministrem Kamyszem, tematem rozmów była sprawa 

gruntów po lotnisku. W związku z tym , że zostanie ogłoszony przetarg na 

sprzedaż lotniska to chciałaby aby te grunty zostały przekazane naszej gminie 

oraz w sprawie remontu mostu w Gostomi. Pan Minister obiecał, że w sprawie 

remontu mostu pomoże natomiast odnośnie gruntów po lotnisku to 

najprawdopodobniej zostanie ogłoszony przetarg.  

W dniu 29 czerwca brała udział w obchodach 25 rocznicy święceń kapłańskich 

ojca Piotra Stasińskiego. 

Poinformowała również o swoim pobycie w Austrii na zjeździe Nowych Miast.  

Brała również udział w obchodach 10 rocznicy istnienia Klubu Honorowych 

Dawców Krwi „Kropelka”. Złożyła na ręce Prezesa Klubu p. Franciszka 

Kuśmirka serdeczne podziękowania dla wszystkich krwiodawców oraz 

szczególne podziękowania dla niego za swoją wytrwałość i zaangażowanie w 

pracach na rzecz Klubu stwierdzając, że dzięki niemu ten Klub istnieje. 

Poinformowała o bezpłatnych badaniach mammograficznych i cytologicznych 

które odbędą się w naszym mieście. 

Przewodniczący rady Podziękował za sprawozdanie i zapytał czy są pytania do 

Burmistrza.  

Radny p. Mirosław Binkiewicz zapytał czy budowa planowanej obwodnicy za 

tzw. murem klasztornym dojdzie do skutku, bo z tego co się orientuje na 

posiedzeniu sejmiku był uchwalany plan wieloletni budowy dróg i czy to zostało 

zatwierdzone.  

Burmistrz Miasta i Gminy poinformowała, że Zarząd województwa 

Mazowieckiego przychylił się do tegoż planu i jeszcze tylko Sejmik powinien 

podjąć stosowną uchwałę także myśli że budowa obwodnicy jest na 

wyciągnięcie ręki. 

 

PKT 6 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk poinformował o swoim 

uczestnictwie w uroczystościach o których już wspominała p. Burmistrz jak 

również o koncercie który odbył się w Publicznym Gimnazjum z okazji Dnia 

Matki oraz o Honorackim Dniu Młodzieży gdzie złożył podziękowania za 

wsparcie finansowe radnym Rady Miejskiej. W dniu 1 czerwca reprezentował 

naszą gminę w uczestnictwie przeglądu orkiestr dętych w Lipiu. 

Następnie odczytał pisma, które wpłynęły do Biura Rady tj. pismo z dnia 9 

czerwca 2008 roku z RIO w sprawie wystąpień pokontrolnych oraz odczytał 

pismo z ZUK w sprawie podniesienia opłat za wywóz śmieci, rozstrzygnięcie 

nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały w sprawie ustalenia zasad 

przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów podróży radnym Rady Miejskiej w 

Nowym Mieście nad Pilicą, wniosek w sprawie odwołania Sekretarza Miasta i 

Gminy p. Zygmunta Bigosa w związku z przejściem na emeryturę oraz wniosek 

w sprawie powołania p. Małgorzaty Nowakowskiej na Sekretarza Miasta i 

Gminy. 



Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk udzielił głosu 

Senatorowi RP. P. Stanisławowi Karczewskiemu. Pan Stanisław Karczewski 

serdecznie podziękował za zaproszenie na sesję i jednocześnie przeprosił że nie 

zawsze może w nich uczestniczyć ale tylko kiedy czas i obowiązki mu na to 

pozwalają chętnie bierze w nich udział. Chciałby podzielić się kilkoma 

refleksjami oraz spostrzeżeniami. Są to wrażenia mieszkańców którzy tu żyją i 
mieszkają i którzy dzielą się z nim swoimi uwagami. Więc jak wynika z 

wypowiedzi nie są to jego tylko i wyłącznie spostrzeżenia. I część to 

merytoryczna II część będzie polityczna bo jest jednak politykiem swojej partii i 

nigdy się tego nie wypierał.  

Pierwsza sprawa to droga nr 728 jest wrażenie, że ta droga jest robiona bardzo 

chaotycznie, ludzie się skarżą na utrudnienia i on to rozumie, rozumie również 
że niestety przy budowie jakiejkolwiek drogi takie utrudnienia muszą być. Ale 

może udałoby się porozmawiać z Kierownictwem tejże budowy by coś w tym 

kierunku zrobili. Następna sprawa to sprawa lotniska o którym Pani Burmistrz 

uprzejma już była powiedzieć niestety koncepcja, pomysł z którego żeśmy się 
rok temu cieszyli czyli z budowy miasteczka niestety praktycznie już upadł i 

miasteczka filmowego nie będzie. Chciałby powiedzieć w skrócie o swoich 

staraniach, spotkaniach z wieloma osobami w tejże sprawie. Spotykał się 
wielokrotnie z środowiskiem filmowym i wygląda to tak że środowisko filmowe 

jest zainteresowane budową miasteczka natomiast władze państwowe nie. 

Premier nie był łaskaw odpowiedzieć na list który podpisało kilka tysięcy osób. 

Więc jakie jest traktowanie obywatela, świadczy to o arogancji władz. Wracając 

do terenów po lotnisku to faktycznie na początku września będzie ono 

wystawione do sprzedaży i tu władze samorządowe nie będą miały większego 

wpływu na to kto zostanie właścicielem bo jedynym kryterium będzie cena. 

Może tak być, że zamiast miasteczka filmowego będziemy mieli miasteczko 

chińskie. I obawia się że lotnisko może być sprzedane na cele spekulacyjne. 

Zaapelował do Pani Burmistrz, radnych gminnych i radnych powiatowych aby 

pisali i odwoływali się od decyzji w sprawie sprzedaży lotniska póki nie jest za 

późno aczkolwiek jest przygotowywana procedura przetargowa. Następna 

sprawa która leży mu na sercu z racji wykonywanego zawodu to jest sprawa 

szpitala nowomiejskiego. Chciałby powiedzieć że był na radzie społecznej ZOZ 

– u i przecierał oczy ze zdziwienia kiedy dowiedział się że są planowane 

potężne inwestycje a po rozmowie z przedstawicielami Starostwa dowiedział się 
że w Starostwie nie ma na te cele środków i tu chciałby zaapelować do 

przedstawicieli powiatu aby okazali większą troskę nie tylko o sprawy 

polityczne i personalne ale także o sprawy merytoryczne związane z naszym 

szpitalem i bezpieczeństwem naszych mieszkańców. Na koniec swojej 

wypowiedzi Senator RP p. Stanisław Karczewski życzył wszystkim udanego 

wypoczynku w okresie wakacyjnym a sekretarzowi p. Bigosowi serdecznie 

podziękował za współpracę.  



Przewodniczący Rady podziękował senatorowi za życzenia i za wystąpienie, 

następnie oddał głos p. Burmistrz. 

Burmistrz Barbara Gąsiorowska uzupełniła wypowiedź p. Senatora w sprawie 

lotniska. Powiedziała, że władze samorządowe od dwóch lat czynią starania aby 

grunty były sprzedane lub oddane naprawdę takiemu inwestorowi którego 

działalność przyczyniła by się do rozwoju naszej gminy jak również i do 

zwiększenia zatrudnienia naszych mieszkańców. Jeżeli chodzi o przekazanie 

gruntów dla miasteczka filmowego to i Pan Senator dobrze wie i ona wie że 

poprzednia władza nie mogła przekazać gruntów dla miasteczka filmowego 

ponieważ nie było odpowiedniej ustawy która by na to zezwalała. I nie można 

tak mówić że są to oddziaływania polityczne. Bardzo ją to boli że są takie 

odczucia p. Senatora że działa się politycznie. Ona nie działa politycznie 

dlatego, że jej zdaniem liczy się człowiek a nie przynależność do partii. Jeżeli 

chodzi o nasz szpital to organem prowadzącym jest Starostwo i dba o nasz 

szpital. Ma być w najbliższym czasie przeprowadzony przetarg na remont 

oddziału dziecięcego, w przyszłości planowana jest termomodernizacja szpitala, 

wie również że są przygotowywane wnioski na dofinansowanie szpitala, 

nieporozumienie o którym wspomniał p. Senator wyniknęło z takiego powodu 

że p. Dyrektor Skura nie uzgodnił pewnych spraw ze Starostą.  
Odnośnie Ustawy która mówi o przekazywaniu lotnisk samorządom to chciałby 

powiedzieć że dokładnie zapoznał się z zapisami tejże ustawy i chciał 

poinformować, że nasze lotnisko nie jest zakwalifikowane do przekazania 

jednostką samorządu terytorialnego w związku z tym że nie ma przeznaczenia 

lotniskowego zostało wykreślone z przyszłej działalności lotniczej i nasze 

lotnisko tejże ustawie nie podlega i nie miało podlegać w momencie rozpoczęcia 

prac nad ustawą. Odnośnie działalności politycznej to jeszcze raz apeluje o to 

aby tak prowadzić działalność polityczną, żeby to nie szkodziło Nowemu 

Miastu.  

Głos zabrał członek zarządu Powiatu p. Krzysztof Fiks przedstawiając 

informacje o inwestycjach które zostały zaczęte i wykonane oraz te które będą 
robione na terenie gminy Nowe Miasto nad Pilicą min. droga Strzałki – Rudki – 

Wierzchy środki 206 tys., Żdżary – Domaniewice koszt 60 tys., Domaniewice – 

Bieliny, Domaniewice - Żdżary koszt 100 tys. oprócz tego Starostwo dokłada do 

remontu dróg, więc to się nie dzieje bez niczego to się dzieje tak bo są 
przedstawiciele którzy o te środki się starają. Stwierdził, że ¾ środków z 

budżetu dla całego powiatu na oświatę znalazło się w Nowym Mieście. 

Termomodernizacja Liceum Ogólnokształcącego, Remonty w Ośrodku Szkolno 

– Wychowawczym czyli jest to przeszło 700 tys. zł, Droga przez Gostomię do 

Falęcic jest planowana na przyszły rok i to będzie koszt ponad 8 milionów zł. 

Odnośnie budynku OPP to również będzie tam remont i zostanie 

wygospodarowana tam część hotelowa i to również robione będzie ze środków 

Starostwa. Następna sprawa to szpital. Jest to oczko w głowie jest tam 

zatrudnionych 280 osób i każdy zdaje sobie z tego sprawę, że trzeba to 



utrzymać. Dzięki współpracy i atmosferze jaką stwarza p. Burmistrz tak dużo 

się u nas dzieje nikt z nikim się nie kłóci panuje przyjazna atmosfera i to dzięki 

temu i dzięki zaangażowaniu odpowiednich ludzi nasza Gmina tak się rozwija i 

jest tyle środków przeznaczanych. Odnośnie szpitala to doszło do niedomówień 
które są już wyjaśnione i jest rozbudowa oddziału dziecięcego, 

termomodernizacja szpitala, karetki są wzięte w lising żeby obniżyć koszty 

utrzymania pogotowia. Nigdy tyle środków nie płynęła w naszą stronę. Głos 

zabrał radny powiatu grójeckiego p. Witold Wójcik prosząc aby nie mówić że 

miasteczko filmowe umarło śmiercią naturalną, bo póki co lotnisko nie jest 

jeszcze sprzedane a cały czas czynione są starania aby jednak coś na naszym 

terenie powstało. W następnym tygodniu umówione jest spotkanie z p. 

Ministrem Zdrojewskim w sprawie tegoż miasteczka są to być może ostatnie 

działania ale z ogromnym natężeniem. Jeżeli chodzi o działanie polityczne o 

którym mówił p. Senator to jak inaczej można nazwać fakt, gdzie przyjeżdża 

premier p. Jarosław Kaczyński do Nowego Miasta i gospodarz miasta w osobie 

p. Burmistrz nie zostaje zaproszona, jak można nazwać takie postępowanie. 

Senator p. Stanisław Karczewski powiedział, że jak miała przyjechać p. Minister 

Kopacz on również nie został zaproszony. Jeżeli chodzi o przyjazd p. 

Kaczyńskiego to gdyby gościł w Nowym Mieście jako Premier to Pani 

Burmistrz zostałaby zaproszona a p. Kaczyński gościł jako Prezes PIS więc 

nietaktem byłoby zaproszenie p. Burmistrz na spotkanie w czysto politycznej 

sprawie. Zaproszenie było do wszystkich mieszkańców i kto miał ochotę mógł 

w nim uczestniczyć i nikt nie został wyproszony. Odnośnie spotkań z p. 

Ministrem Zdrojewskim i członków PISF to tych spotkań było już kilka i nic 

nowego w sprawie one nie wniosły bardzo by się cieszył z tego faktu że 

miasteczko może powstać w Nowym Mieście może nie na taką skalę na jaką 
było planowane ale niech powstanie. Stwierdził, że każdy pracuje na rzecz 

naszego środowiska i każdy ma sukcesy i porażki, zwraca się z prośbą żeby nie 

mówić tylko o sukcesach ale również i o porażkach. Bardzo cieszy się że są 
drogi że są planowane takie duże inwestycje i to cieszy wszystkich ale jeszcze 

raz powtarza że należy mówić o rzeczach dobrych i złych. Po którejś z sesji 

został poproszony przez pewnego pana nazwiska nie będzie wymieniał, żeby nie 

mówił zbyt wiele, o to nikt nie może go prosić bo jego obowiązkiem jest 

mówienie o rzeczach dobrych i złych jak również o odczuciach mieszkańców 

którzy go wybrali.  

O głos poprosił radny p. Mirosław Binkiewicz zwracając się do Pana Senatora. 

Poruszył sprawę obwodnicy za tzw. murem klasztornym i chciałby opowiedzieć 
jak ta sprawa wyglądała tj. spotkanie w którym uczestniczył miało miejsce w 

Radomiu przed wyborami samorządowymi. I tam padło stwierdzenie z ust p. 

Senatora żeby dać sobie spokój z obwodnicą bo nikt za to się nie weźmie. Więc 

teraz pyta czy to jest w porządku ze strony Senatora że później zbiera podpisy 

od mieszkańców i angażuje wszystkie partie polityczne przeciwko p. Burmistrz i 

Radzie, że w tej sprawie się nic nie robi. A właśnie w tej sprawie się robi bo 



dzisiaj zapytał na wstępie czy wiadomo coś już w sprawie obwodnicy i usłyszał 

odpowiedź, że obwodnica jest na wyciągnięcie ręki jest pozytywnie 

zaopiniowana przez Zarząd Sejmiku i teraz czeka się na pozytywną decyzję 
Sejmiku. Dlatego uważa że jest nie w porządku aby Senator PIS – z nieboszczką 
Samoobroną stawać ramię w ramię i przysyłać cały sztab ludzi i pikietować całe 

to towarzystwo.  

Radny p. Witold Wójcik zabrał głos stwierdzając, że nietaktem jest mówić ,że 

białe jest czarne oraz to że Żyrardów jest konkurencyjny dla Nowego Miasta bo 

nie jest, w związku z tym, że Żyrardów nie posiada tak dużego areału ziemi jak 

Nowe Miasto.  

Senator p. Karczewski stwierdził że p. radny Binkiewicz opowiada jakieś totalne 

bzdury o organizowaniu przez niego pikiet bo nigdy takowych nie organizował, 

a chciałby przypomnieć że p. radny Binkiewicz został radnym właśnie z 

ramienia PIS – u, a teraz się tego wypiera. Jemu chodzi tylko i wyłącznie o to, 

że do wyborów idzie się pod jednym sztandarem a po wyborach jeden z drugim 

walczy a to naprawdę nie o to chodzi.  

 

PKT 7a 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie miasta i gminy na 2008 rok. Następnie załączniki do w/w 

projektu omówiła Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator. Poinformował że 

projekt omawiany był szczegółowo na Komisjach i zapytał czy są pytania do 

przedstawionego projektu. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania 

nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 na stan obecnych 13 

radnych uchwalono uchwałę Nr XXIV/157/2008 w przedmiotowej sprawie. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

PKT 7b 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi 

budżetu. Zapytał czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały.  

Obecny na sesji p. Marian Dziedzic zapytał na podstawie jakich uchwał 

tworzona jest procedura uchwalania budżetu. Pytanie miało na celu zasięgnięcie 

informacji czy brane będą pod uwagę wnioski do budżetu organizacji 

pozarządowych, Stowarzyszeń oraz innych jednostek np. Ustawa dotycząca 

kultury i sportu . Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk 

wyjaśnił że jest w § 3 w pkt 3 w/w projektu uchwały jest zapis zgodny właśnie z 

ustawą o której wspomniał p. Dziedzic i jest to ustawa z dnia 24 kwietnia 2003r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Radca prawny p. Marian 

Seweryn stwierdził że projekt uchwały mówi wyraźnie o procedurze uchwalania 



budżetu a już same sprawy merytoryczne dotyczące budżetu będą uwzględniane 

przy samym projekcie budżetu na dany rok w związku z tym, że ustawy również 
regulują co należy wprowadzić do budżetu. Więcej pytań nie stwierdzono, 

przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 

na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr XXIV/158/2008 w 

przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

PKT 7c 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest dla powiatu grójeckiego i gmin powiatu“. Zapytał czy są 
pytania do przedstawionego projektu uchwały. Pytań nie stwierdzono, 

przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W głosowaniu za – 13 

na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr XXIV/159/2008 w 

przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

PKT 7d 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie odwołania 

Sekretarza Miasta i Gminy. Poinformował, że radni zapoznali się zarówno z 

wnioskiem o odwołanie jak też i z projektem uchwały w powyższej sprawie. 

Zapytał czy są pytania. Pytań nie stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad 

w/w projektem. W głosowaniu za – 12 na stan obecnych 12 radnych uchwalono 

uchwałę Nr XXIV/160/2008. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. Burmistrz Miasta i Gminy wraz z całą Radą wręczyli p. Zygmuntowi 

Bigosowi kwiaty z podziękowaniem za całokształt pracy, zaangażowanie 

jednocześnie życząc wiele radości, zdrowia oraz wszelkiej pomyślności w 

nowym etapie życia czyli na emeryturze. Pan Zygmunt Bigos serdecznie 

podziękował za kwiaty oraz za współpracę p. Burmistrz, Przewodniczącemu 

Rady Miejskiej, radnym oraz sołtysom. 

 

PKT 7e 
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie powołania 

Sekretarza Miasta i Gminy. Pytań nie stwierdzono. Przewodniczący Rady 

Miejskiej poprosił o zaprezentowanie się p. Małgorzaty Nowakowskiej. Pani 

Małgorzata Nowakowska poinformowała, że ma 44 lata skończyła studia 

ekonomiczne do tej pory pracowała w gminie Grójec w Ośrodku Kultury na 

stanowisku głównej księgowej. Wcześniej pracowała w Urzędzie Gminy Grójec 

w sekretariacie Burmistrza. Przystąpiono do głosowania nad w/w projektem 

uchwały. W głosowaniu za – 12 na stan obecnych 12 radnych uchwalono 



uchwałę Nr XXIV/161/2008 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

PKT 7f 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Zbigniew Kacprzyk odczytał projekt 

uchwały w sprawie ustalenia zasad przysługiwania diet oraz zwrotu kosztów 

podróży radnym Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą. Pytań nie 

stwierdzono, przystąpiono do głosowania nad w/w projektem uchwały. W 

głosowaniu za – 13 na stan obecnych 13 radnych uchwalono uchwałę Nr 

XXIV/162/2008 w przedmiotowej sprawie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

PKT 8 
Interpelacje i zapytania. Radny p. Stanisław Motyl zapytał co jest 

wyznacznikiem kwoty za wywóz śmieci; czy ilość mieszkańców od których 

zbiera się 6 zł netto od osoby czy ilość wywożonych kontenerów. Jest to tak 

określone że tak naprawdę to nikt nie wie jak to ZUK liczy. Przewodniczący 

Rady Miejskiej zaproponował aby radny p. Motyl zwrócił się z zapytaniem na 

piśmie do Kierownika ZUK i wtedy będzie jasna odpowiedź. Burmistrz Miasta i 

Gminy poinformowała, że Osiedle Wojskowe będzie liczone z ilości 

wywożonych kontenerów. Sołtys wsi Wola Pobiedzińska zapytał kto 

organizował zjazd sołtysów w Grójcu bo nie było delegacji z Nowego Miasta. 

Przewodniczący Rady powiedział, że nikt do niego w tej kwestii nikt do niego 

się nie zwracał a sołtysi powinni się sami zorganizować.  

PKT 9 
Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu p. Wiśniowskiemu, który 

poruszył sprawę remontu ulicy Warszawskiej. Poinformował że przy tej ulicy 

znajduje się między innymi jego sklep i inne sklepy w których w związku z 

przedłużającym się remontem spadają dochody. Chciałby wiedzieć czy 

Gospodarz Miasta pomyślał o tym co zrobić aby te uciążliwości zmniejszyć. Jest 

strasznie dużo piachu pyłu który przy każdym przejeżdżającym samochodzie 

unosi się i wpada do sklepów i oni to wdychają. Jak popada to pyłu jest mniej. 

Straty są coraz większe i na razie nikt nie mówi o sprawach 

odszkodowawczych. Jego zdaniem należałoby chociaż postawić znak 

ograniczający prędkość samochodów i to może złagodziłoby trochę ten 

unoszący się kurz, następna sprawa to może dałoby radę zmieść trochę tego 

piachu lub chociaż od czasu do czasu polać jezdnię wodą. Radny Powiatu p. 

Fiks stwierdził, że przy każdej budowie jest bałagan i każdy powinien się 
cieszyć że droga jest robiona a nie krytykować. Przewodniczący Rady przerwał 

niepotrzebną polemikę i poprosił o ustosunkowanie się do pytania p. Burmistrz 

nadmieniając, że w pkt 5 Pani Burmistrz nadmieniała o tej sprawie. Burmistrz 



Miasta i Gminy p. Barbara Gąsiorowska powiedziała, że w 2004 roku była 

robiona dokumentacja na tę drogę w 2005 dokumentacja została zatwierdzona. 

Po zapoznaniu się z tą dokumentacją zwróciła się do mieszkańców aby 

zapoznali się z dokumentacją i zobaczyli czy mają wjazdy na swoje posesje. 

Okazało się że nie było wszystkich zjazdów i mieszkańcy zaczęli 
interweniować. Na całej Warszawskiej tylko w dwóch miejscach będzie się 
można zatrzymać. Zostaną zwiększone miejsca parkingowe ale nie na 

Warszawskiej. W związku z uwagami mieszkańców wnioski zostały uzgodnione 

i została zmieniona dokumentacja a to trochę trwa. Firma która wygrała przetarg 

pracuje jak pracuje , tak to jest z firmami i nikt nie ma większego wpływu na to 

w jakim tempie oni to robią oni mają konkretny termin wykonania robót imają 
się z tego wywiązać. Dlatego też proponuje aby p. Wiśniowski przeszedł się na 

ulicę Targową tam mieści się Zarząd i przekazał swoje uwagi zobaczył plany i 

może wniósł swoje uwagi bo na dzień dzisiejszy przy jego sklepie nie będzie się 
można zatrzymać a z tego co ona wie wcześniej p. Wiśniowski nie zgłaszał 

żadnych uwag. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował że zostaną 
zwiększone miejsca parkingowe po to by można było zostawić samochód i dojść 
do wybranego sklepu. Jest zapewnienie inwestora że do listopada ten odcinek 

drogi zostanie zakończony. Rozumie rozterki handlowców ale trzeba to 

wszystko przeżyć i zrozumieć sytuację. Pan Wiśniowski powiedział że nie ma 

pretensji o to że jest budowa tylko powinno w tym mieście mieszkańcom żyć się 
lepiej tylko teraz komu ma być lepiej czy kierowcom którzy jeżdżą Tirami i nie 

potrzebują nikogo na drodze czy ludziom handlującym przy ulicy i przynoszą 
Skarbowi państwa i Gminą pieniądze czy mieszkańcom którzy chodzą po 

szerokich ulicach. Jemu chodzi o to żeby zlikwidować te uciążliwości np. 

wynająć maszynę która odkurzyłaby tę ulicę w tedy można wynająć na koszt 

firmy która nie może sobie poradzić z porządkami podczas prac. On niepo to 

przychodzi żeby odsyłać go na ulicę Targową do kierownika bo po to jest 

Gospodarz i władza samorządowa żeby wezwać kierownika i powiedzieć że 

przychodzą mieszkańcy i skarżą się na zaistniałą sytuację. Kierownik nie będzie 

rozmawiał ze zwykłym mieszkańcem ale już z Burmistrzem czy z radnym już 
będzie rozmawiał. Zapytał jeszcze czy ktoś może jemu odpowiedzieć w jakim 

terminie zostanie zakończona praca na odcinku np. ul. Warszawska do 

Posterunku bo nie można robić tak że rozkopie się całą drogę i żyjcie sobie w 

tym kurzu i bałaganie. Przewodniczący Rady odpowiedział że jeszcze raz 

powtarza że do końca listopada zapewniają, że wyjdą z miasta.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Czesław Lewecki poinformował, że o 

godzinie 18 w dniu sesji odbędzie się zebranie w sprawie reaktywowania 

drużyny piłkarskiej. 

Pan Wiśniowski zapytał, czy boisko do tenisa będzie utworzone. Pan Marian 

Dziedzic powiedział, że zaprasza na boisko za blokiem 118 na osiedlu 

wojskowym. 

Pani Helena Pardej podziękowała za wykonane prace na osiedlu ul. Ogrodowej. 



Radny p. Dziurowicz Dariusz stwierdził, że cała droga pod względem 

logistycznym została źle pomyślana jego zdaniem nie można wszystkiego 

zrzucać na barki p. Burmistrz i teraz to co można zrobić to jest robione ale myśli 
że można wymusić na Kierownictwu bardziej sprawne wykonywanie robót.  

Sołtys wsi Gostomia p. Edward Litwin prosił o interwencję w agencji w sprawie 

bobrów. 

Radny p. Ryszard Lewecki wnioskował w sprawie remontu dziury w drodze na 

ulicy Tomaszowskiej przy bramie. Dziura jest jak była i tylko trzeba czekać aż 
dojdzie do wypadku. Prosił o interwencję w sprawie.  

Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 
obrady sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołowała        Przewodniczył 

 

Iwona Lepa 


